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				Ta strona została przepisana.
78. posiedzenie Sejmu w dniu 14 marca 2019 r.

Informacja ministra spraw zagranicznych o zadaniach polskiej polityki zagranicznej w 2019 roku

Pani Marszałek! Panie Ministrze! Jako poseł z Warmii i Mazur mam pytanie i będę prosił o odpowiedź na
piśmie. Warmia i Mazury, obwód kaliningradzki, mały
ruch graniczny. Mówiąc krótko, może czas najwyższy
odpowiedzieć na piśmie, dlaczego Warmia i Mazury
nie mają małego ruchu granicznego. Dzisiaj walczymy o mały ruch graniczny z Białorusią. Jakie są argumenty? Granica z Rosją, z obwodem kaliningradzkim to jest pas przeorany. Kto naprawdę będzie
chciał przejść przez tę granicę, zrobi to na dzikusa.
Przepraszam za określenie, ale tak to wygląda. Ta
granica jest po prostu pasem zaoranym. To jest jedna
rzecz.
W pana wypowiedzi, w pana wystąpieniu, panie
ministrze, zabrakło mi wątku Chin. Mówimy o drugim państwie, drugiej gospodarce świata, a my przechodzimy do tego w tej całej dyskusji gdzieś na s. 25,
panie ministrze, w dwóch zdaniach czy w jednym
zdaniu, tak jakby to nie był temat biznesowy.
I trzecia kwestia. Jak pan chce poprowadzić politykę wobec Stanów Zjednoczonych, żeby to było partnerstwo (Dzwonek), a nie poddanie? Dziękuję bardzo.

Wicemarszałek
Małgorzata Kidawa-Błońska:
Dziękuję bardzo, panie pośle.
Bardzo proszę, pan poseł Jacek Protasiewicz,
klub Nowoczesna.
Nie ma pana posła.
(Głos z sali: Jest.)
(Poseł Jacek Protasiewicz: Jestem, jestem.)
Jest. Przepraszam bardzo.

Poseł Jacek Protasiewicz:
Dziękuję.
Pani Marszałek! Wysoki Sejmie! Panie Ministrze!
Postaram się w ramach tej minuty trzy pytania zadać.
Pierwsze. Ponieważ od dłuższego czasu, jeszcze
od czasu bodaj pierwszego wystąpienia pana poprzednika, ministra Waszczykowskiego, słyszymy o tym, że
Polska, nieusatysfakcjonowana dotychczasowymi wynikami Partnerstwa Wschodniego, zaproponuje nowy
model współpracy z krajami byłego Związku Sowieckiego, a zwłaszcza z tymi, które swego czasu były do
Partnerstwa Wschodniego zaproszone, chciałbym
dowiedzieć się, czy jakieś prace trwają, na jakim etapie to jest, ponieważ ta obietnica padła 3 lata temu
i od tej pory niczego nie widzimy.
Druga sprawa, jeśli chodzi o Białoruś. Mówił pan
o problemach w relacjach z państwem białoruskim,
a ostatnio w Komisji Łączności z Polakami za Granicą poinformowano nas, że de facto podpisany protokół, podpisana umowa nie jest realizowana i polscy

eksperci nie są dopuszczani do komisji przygotowujących programy nauczania w języku polskim.
I ostatnia sprawa. Dlaczego konsulat w Grodnie
nie wydaje Kart Polaka absolwentom szkoły społecznej im. Jana Pawła II (Dzwonek) w Grodnie? (Oklaski)

Wicemarszałek
Małgorzata Kidawa-Błońska:
Dziękuję bardzo.
Bardzo proszę, pan poseł Ryszard Galla, poseł
niezrzeszony.

Poseł Ryszard Galla:
Pani Marszałek! Wysoka Izbo! Panie Ministrze!
Pozwoli pan, że będę kontynuował pytania w zakresie relacji polsko-niemieckich – może nie o okrągły
stół, ale o bardzo konkretną rzecz, która dotyczy części granicznej Odry. Jak pan wie, w lipcu 2015 r. została podpisana umowa o wspólnym utrzymywaniu
tej części Odry. Ona miała głównie taki charakter,
że dotyczyła bieżącego utrzymania, w tym zimowego
utrzymania. Kiedy nastąpiła zmiana rządu, padło
stwierdzenie, że należy tę umowę renegocjować, że
ona nie powinna obejmować tylko kwestii eksploatacyjnych, ale powinna obejmować także kwestie inwestycyjne, związane z przywróceniem żeglowności
Odry.
Chciałbym więc zapytać, na jakim etapie jesteśmy, bo już mija w tej chwili prawie że kadencja. Czy
rzeczywiście te rozmowy są prowadzone, jaki jest ich
stan i jakie mogą być tego efekty, uwzględniając korzyści, jeśli chodzi o użeglownienie (Dzwonek) Odrzańskiej Drogi Wodnej? Dziękuję.

Wicemarszałek
Małgorzata Kidawa-Błońska:
Dziękuję bardzo, panie pośle.
Bardzo proszę, pan poseł Józef Leśniak, Prawo
i Sprawiedliwość.

Poseł Józef Leśniak:
Pani Marszałek! Wysoka Izbo! Panie Ministrze!
Przez wiele lat chlubą naszego kraju oraz istotnym
wkładem na rzecz umacniania międzynarodowego
pokoju i bezpieczeństwa był udział polskich żołnierzy
w operacjach pokojowych ONZ. Sytuacja ta uległa
zmianie za czasów rządów poprzedniej koalicji, kiedy
z inicjatywy ministra spraw zagranicznych nie tylko
zlikwidowano kilkanaście placówek dyplomatycznych, znacząco osłabiając reprezentację naszego kraju na świecie, ale również wycofano polskie błękitne
hełmy z operacji pokojowych. Nie ma chyba żadnych

Spis treści

Poseł Andrzej Maciejewski:
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